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یک ایرانی، بهترین 
بازیکن جوان فوتسال 

جهان شد
ســالار آقاپور به عنــوان بهترین بازیکن 
جوان فوتســال جهان انتخاب شد. سالار 
آقاپور، بازیکن پیشــین تیم فوتسال پالمای 
اسپانیا و تیم ملی فوتسال ایران، از دیدگاه 
ســایت فوتســال پلنت، معتبرترین رسانه 
فوتســالی جهان، به عنوان بهترین بازیکن 
جوان ســال جهان انتخاب شــد. این برای 
اولیــن بار در تاریخ اســت که یــک ایرانی 
به این مهم دســت پیدا می کند. آقاپور در 
این فصل موفق شــده بود به همراه پالما، 
قهرمان لیگ قهرمانان اروپا شــود و با تیم 

ملی، بر بام آسیا بایستد.

شمسایی: آقاپور مزد تلاشش را گرفت
وحید شمســایی، ســرمربی تیم ملی 
فوتســال ایران، در گفت وگو با ایسنا درباره 
انتخاب ســالار آقاپــور به عنــوان بهترین 
بازیکن جوان فوتسال از دید رسانه فوتسال 
پلنت گفت: ســالار زحمات زیادی در این 
چندساله کشید و در جام ملت های ۲۰۲۱، 
از ارکان اصلــی تیــم ملی بــرای صعود 
بــه فینال بود و حتی در همین مســابقات 
اخیر هــم دقایقی را بــا مصدومیت بازی 
کــرد. او درباره قرعه کشــی جام جهانی و 
اظهارنظر برخی فوتســالی ها درباره قرعه 
آسان ایران گفت: اصلا چنین چیزی نیست 
و قرعه آســانی نصیب ما نشــده اســت. 
ما کار ســختی داریم، زیرا هر ســه تیم از 
تیم های خوب قاره شان هستند. متأسفانه 
در مصاحبه های اخیر دوستان، حرف هایی 
زده شده که نشــان می دهد اطلاعات شان 
درباره فوتسال به روزرسانی نشده و در حد 
همان قرون وســطا مانده است. الان دیگر 
کار راحت در فوتسال نداریم و همین جام 
ملت های اخیر، مثال واضح این اتفاق بود؛ 
جایی کــه بزرگانی مانند ژاپــن در مرحله 
گروهی حذف شدند و تیم های نوظهوری 

مثل افغانستان و تاجیکستان درخشیدند.
ســرمربی تیم ملــی دربــاره اینکه آیا 
از عملکرد فدراســیون فوتبال در مســیر 
جام جهانی راضی اســت یا خیر؟ پاســخ 
داد: مــا تا یک هفته بعــد از جام ملت ها 
درگیر مراســم و جشــن ها بودیم. بعد از 
آن جلســه ای بــا آقای اصولی گذاشــتم 
و برنامه هــای خــودم را دادم. بــه دلیل 
حضور تاج در تایلند و همچنین شــهادت 
رئیس جمهور، وقفه ای در برنامه ها افتاد و 
قرار است آقای اصولی چهارشنبه به ایران 
برگردد تــا صحبت و برنامه ریــزی کنیم. 
اعتقاد من این اســت که هــر روزی که به 
جام جهانی نزدیک می شویم، روزهای مان 
را از دســت می دهیم. نهایت تلاشــی که 
می توانیــم انجام دهیم، این اســت که از 
روی اعتبارمان با کشورهای مختلف درباره 
بازی های دوستانه صحبت و آنها را راضی 
کنیم. بقیه کار بر گردن فدراسیون فوتبال 

است.

پرچم داران ایران در المپیک ۲۰۲۴ پاریس 
معرفی شدند

پرچم داران کاروان ایران در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس مشــخص شــدند. 
جلسه هیئت اجرائی کمیته ملی المپیک با حضور اعضا برگزار شد و پرچم داران 
کاروان ایران در بازی های المپیک مشــخص شدند. با تصمیم اعضا، ندا شهسواری از 
رشته تنیس روی میز و مهدی الفتی از رشته ژیمناستیک، پرچم داران ایران در المپیک 
پاریس هستند. همچنین قرار است فاطمه مجلل از رشته قایقرانی در مراسم اختتامیه 
پرچم دار کاروان ایران باشــد. در المپیک ۲۰۲۰ توکیو صمــد نیکخواه بهرامی و هانیه 
رســتمیان پرچم داران کاروان ایران بودند. شــعار کاروان المپیکــی ایران «صلح برای 

کودکان» انتخاب شد و نام کاروان کشورمان «خادم الرضا» است.

پرچم داران ایران در بازی های المپیک:
المپیک ۱۹۴۸ لندن: ســرهنگ مصطفی بهارمست (نماینده انجمن ورزشی ارتش) 
/ المپیک ۱۹۵۲ هلســینکی: محمود نامجو (وزنه برداری) / المپیک ۱۹۵۶ ملبورن: 
محمود نامجــو (وزنه برداری) / المپیک ۱۹۶۰ رم: جعفر سلماســی (وزنه برداری) 
/ المپیک ۱۹۶۴ توکیو: نصرت االله شــاهمیر (رئیس فدراسیون شنا) / المپیک ۱۹۶۸ 
مکزیکو ســیتی: ابوالفضل انوری (کشــتی) / المپیــک ۱۹۷۲ مونیخ: عبداالله موحد 
(کشــتی) / المپیک ۱۹۷۶ مونترال: مسلم فیلابی (کشــتی) / المپیک ۱۹۸۸ سئول: 
حســن زاهدی (تکواندو) / المپیک ۱۹۹۲ بارســلونا: علیرضا ســلیمانی (کشتی) / 
المپیک ۱۹۹۶ آتلانتا: لیدا فریمان (تیراندازی) اولین پرچم دار زن ایران / المپیک ۲۰۰۰ 
ســیدنی: امیررضا خادم (کشــتی) / المپیک ۲۰۰۴ آتن: آرش میراسماعیلی (جودو)
المپیک ۲۰۰۸ پکن: هما حســینی (قایقرانی) / المپیــک ۲۰۱۲ لندن: علی مظاهری 
(بوکس) / المپیک ۲۰۱۶ ریو : زهرا نعمتی (تیروکمان) / المپیک ۲۰۲۰ توکیو: صمد 
نیکخواه بهرامی (بسکتبال) و هانیه رستمیان (تیراندازی) اولین حضور دو پرچم دار 

در بازی های المپیک.

واکنش ندا شهسواری به پرچم داری کاروان ایران در المپیک ۲۰۲۴
ندا شهســواری، کاپیتان تیم ملی پینگ پنگ ایران، پس از کســب ســهمیه المپیک 
۲۰۲۴ پاریس و در اختیار گرفتن رکورد بیشــترین حضور در المپیک بین زنان ورزشکار 
ایران، به عنوان پرچم دار ایران در سی و ســومین دوره بازی های المپیک انتخاب شد. 
شهســواری در حالی به عنوان پرچم دار کاروان ایران در المپیک پاریس انتخاب شده 
که پیش از این هیچ ورزشــکاری از تنیس روی میز این مســئولیت را عهده دار نبوده 
است. شهسواری پس از انتخابش به عنوان پرچم دار ایران گفت: پرچم داری افتخار 
بزرگی اســت که نصیب من شده است و خوشحالم از بین تمام ورزشکاران المپیکی 
که از کشــورمان در این رقابت ها حاضر می شــوند، من انتخاب شده ام. او ادامه داد: 
قطعا این اتفاق، بسیار خوب است. امیدوارم نماینده شایسته ای برای پینگ پنگ ایران 
در المپیک پاریس باشــم و با تجربه و اندوخته ای که از گذشته دارم این امید را دارم 
که بتوانم نتایج خوبی در رقابت های پاریس کســب کنم. شهسواری در ادامه گفت: 
اینکه پرچم دار کاروان ورزشــی ایران در رقابت های المپیک انتخاب شــدم، انگیزه ام 
را بــرای موفقیت و حضوری قدرتمند در این رقابت هــا دوچندان می کند. امیدوارم 
کاروان المپیکی ایران که به نام کاروان خادم الرضا نام گذاری شده است، نتایج بسیار 
خوبی در المپیک پیش رو کســب کند، همچنین پینگ پنگ ایران که با سه نماینده در 
این رقابت ها حاضر است، بتواند نتایجی درخور شأن فدراسیون برای کشورمان کسب 

کند و پرچم داری من برای کشورم خوش یمن باشد.

الفتی: پرچم داری کاروان ایران در المپیک افتخار بسیار بزرگی است
ملی پوش تیم ژیمناســتیک ایــران درخصوص اینکــه به عنوان پرچــم دار کاروان 
کشــورمان در المپیک پاریس انتخاب شــد، گفت: از شــنیدن این خبر، خوشحال و 
هیجان زده هســتم. مهدی الفتی گفت: این افتخار به اندازه کســب سهمیه المپیک 
برای من مهم اســت و خدا را شاکرم که این اتفاق بزرگ و تاریخی برای من رخ داد. 
باید از مســئولان کمیته ملی المپیک تشــکر کنم که من را لایــق پرچم داری کاروان 
ایران دانستند. ملی پوش المپیکی ایران تصریح کرد: در حال حاضر تمریناتم را برای 
حضــوری موفق در المپیک پاریس در قزوین دنبال می کنم. پرچم داری کاروان ایران 
روحیه مضاعفی به من داده تا بتوانم تمرینات ســخت و طاقت فرسا را انجام دهم. 
خوشبختانه وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک و فدراسیون ژیمناستیک در این مدت 
حمایت های زیادی از من داشتند و باید از آنها تقدیر و تشکر کنم. الفتی در پایان گفت: 
از مردم خوب کشورم درخواست می کنم دعاگوی من و همه ورزشکاران ایران که در 
المپیک پاریس به میدان خواهند رفت باشــند. امیدوارم نمایندگان شایسته ای برای 

آنها در این رویداد باشیم.

فوتبال منهای فوتبال

رقابت های هفته بیســت و نهم لیگ برتر فوتبال ایران شــب 
گذشــته با انجام هم زمان همه بازی ها به پایان رسید و شرایط 
جدولی تا حدودی به ابهامات پاســخ داد. با این حال، موضوعی 
که بــرای دومین هفته پی درپی ذهن مخاطــب را درگیر کرده، 
رفتار شبکه سه در قبال پخش زنده این بازی ها ست. شبکه سه 
روز گذشــته تصمیم گرفت بازی تیم های استقلال و گل گهر را 
پخش زنده کند و دیدار تیم های شــمس آذر و پرسپولیس را که 
روی کاغذ حساسیت بیشتری داشــت، به شبکه ورزش محول 
کرد. البته که این مورد را می شــد از زاویه ای دیگر  بررسی کرد؛ 
مثلا اینکه پرســپولیس صدرنشین لیگ برتر ایران بود و اولویت 
در ایــن بخــش هم متوجــه پخش زنــده این بازی از شــبکه 
پربیننده تر ســه بود. مشابه با اتفاقی که همین شبکه در جریان 
بازی  هفته بیست و هشــتم رقم زد، این بار هم بازی تیمی که در 
جدول رده بندی در جایگاه دوم قرار داشــت، برای شــبکه سه 
اولویت بیشــتری پیدا کرد. هفته گذشــته، در حالی که استقلال 
صدرنشــین رقابت های لیگ برتر بود و باید بازی حساســی در 
قائمشــهر با نساجی برگزار می کرد، مورد بی توجهی شبکه سه 
قرار گرفت. آن روز، مســئولان این شــبکه اعلام کردند  به جای 
بازی تیم صدرنشین استقلال، تصمیم گرفته اند بازی پرسپولیس 
با اســتقلال خوزســتان را پخش زنده کننــد. از آنجا که آن روز  
پرســپولیس تیم دوم جدول رده بندی بود، این تصمیم چندان 
مورد رضایت هواداران باشــگاه اســتقلال قرار نگرفت. هرچند  
پرگل شــدن بازی پرســپولیس و مســاوی بدون گل شدن بازی 
اســتقلال، تا حدودی، شانسی هم که شــده، انتخاب مسئولان 
شبکه ســه را توجیه کرد. با این حال، ناگفته پیداست که شرایط 

تیمی که صدر جدول را در اختیار دارد، همواره مهم تر اســت. 
حال اینکه چرا شبکه سه تصمیم می گیرد به جای پخش زنده 
بازی تیم صدرنشــین، بــازی تیم دوم جدول را که حساســیت 
کمتری دارد، پخش کند، بخشی از ابهامی است که بسیاری به 
دنبال یافتن پاســخی منطقی برای آن هستند. شاید ابتدا بتوان 
این موضوع را بــه تعداد مخاطبان و هــواداران ربط داد؛ مثلا 
شــبکه سه به این نتیجه برســد که چون تعداد هواداران یکی 
از دو باشــگاه بیش از دیگری است، تصمیم می گیرد بازی تیم 

پرمخاطب تر را پخش زنده کند.
 ایــن فرضیه به خــودی خود باطل اســت؛ چرا که تغییر از 
پخــش زنده بازی پرســپولیس به پخش زنده بازی اســتقلال 
در عرض یک هفته، نشــان می دهد چنین سیاســتی پشت این 
تصمیــم وجود ندارد. موضوع دوم را هم شــاید بتوان مباحث 
مالی در نظر گرفت. این یکی مســتقیما مربوط به میزان و رقم 
آگهی های تبلیغاتی اســت که حین بازی فوتبال دو تیم پخش 
می شود. شاید شبکه ســه به این نتیجه رسیده باشد که پخش 
زنــده دیداری که به لحــاظ اقتصادی برایش به صرفه باشــد، 
ارجحیت دارد. هرچند  به همان دلیل نخســت، باز این فرضیه 
اندکی باطل اســت. مثلا هفته گذشــته که دیدار پرســپولیس 
پخش زنده شد، میزان آگهی تبلیغاتی به شدت کم شد؛ دلیلش 
شاید سقوط هلیکوپتر ریاست جمهوری و همراهانش بود، ولی 
دوباره تغییر از پخش زنده بازی پرســپولیس به استقلال، نشان 
می دهد فرضیه انگیزه های مالی برای شــبکه سه در این مواقع 
هم چندان پررنگ به نظر نمی رســد. جالب است که این رفتار 
شبکه سه تازگی ندارد؛ در واقع در بیشتر لحظاتی که بازی های 

دو تیم پرهوادار تهرانی به صورت هم زمان برگزار می شود، این 
شبکه همیشه تصمیم درست تر را نگرفته است. مثلا پیش تر هر 
دو تیم در لیگ قهرمانان آسیا به صورت هم زمان بازی داشتند، 
ولی باز هم شــبکه ســه، دیداری را که شاید حساسیت کمتری 
داشت برای پخش زنده برگزید. ماجرا مربوط به سال ۹۷ است 
که پرســپولیس با پاختاکور در تهران و اســتقلال با الدحیل در 
قطر بازی داشــت. روی کاغذ با توجه بــه قدرت الدحیل، بازی 
اســتقلال ویژگی های بیشــتری برای پخش زنده داشــت، ولی 
شبکه ســه تصمیم گرفت دیدار پرسپولیس را پخش زنده کند. 
پشــت تمام چنین تصمیماتی  ظاهرا فقط یک دلیل مشــترک 
نهفته اســت؛ بازی در تهران. با مرور اتفاق های مشابه، به نظر 
می رسد مسئولان شبکه سه، در بیشتر اوقات  بدون در نظر گرفتن 
اهمیت بازی  یا جایگاه تیم ها، اولویت را به دیداری می دهند که 
در تهران برگزار می شود. مثلا بازی هفته گذشته پرسپولیس که 
آن زمان در رده دوم جدول حضور داشت، به این دلیل از شبکه 
ســه پخش زنده شــد که این تیم در تهران به میدان رفته بود. 
تصمیم برای پخش زنده بازی  شب  گذشته استقلال از این شبکه 
نیز به همین دلیل اســت. ناگفته پیداست که چنین تصمیماتی 
وقتی لحاظ شــده که جایگاه دو تیم در جدول حســاس و پای 
جام در میــان بوده، وگرنه در باقی موارد کــه یکی از این دو از 
کورس قهرمانی جا مانده اند، اولویت شــبکه سه پوشش بازی 
تیمی بود که در کورس حضور داشــته است. حالا ولی باید این 
موضوع بیشتر مورد کارشناســی قرار بگیرد که صرف برگزاری 
بــازی در تهران، تصمیم به پخش زنــده آن بازی بدون در نظر 

گرفتن حساس بودن مسابقه دیگر، منطقی است یا خیر؟

در روز هم زمانی بازی های لیگ برتر

تصمیم عجیب شبکه سه
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کنفدراسیون فوتبال آسیا به تازگی نامه ای به فدراسیون ایران 
ارسال کرده است. AFC در این نامه با نام بردن از دو فرد متهم در 
پرونده فســاد در فوتبال، یعنی سهیل مهدی رئیس پیشین کمیته 
مسابقات ســازمان لیگ و خداداد افشــاریان رئیس سابق کمیته 
داوران فدراسیون فوتبال، خواهان توضیح در این باره شده است. 
کنفدراسیون فوتبال آسیا از فدراسیون ایران درخواست کرده است 
ماجرای رخ داده و اقدامات صورت گرفته در این باره را تشریح کند. 

پرونده فســاد در فوتبال ایران مربوط به باشگاه مس رفسنجان و 
سال ۱۴۰۰ ـ۱۳۹۹ می شود. مس رفسنجان آن زمان در لیگ دسته 
اول حضور داشت و در همان سال به لیگ برتر صعود کرد. طبق 
اطلاعات منتشرشده در آن زمان سکه ها و هدایایی بین برخی افراد 
توزیع شــده و پرونده همچنان در حال رسیدگی است. همچنین 
فدراسیون فوتبال ایران نامه کنفدراسیون فوتبال آسیا AFC را در 
ارتباط با پرونده فساد در استان کرمان پاسخ داد. به گزارش سایت 

فدراســیون فوتبال، با توجه به نامه ارسالی از سوی کنفدراسیون 
فوتبال آســیا درباره پرونده مطروحه در دادگســتری کرمان، روند 
پیگیری موضوعات مرتبط در بستر قضائی در نهادهای ذی ربط به 
اطلاع AFC رسید. گفتنی است در ارتباط با پرونده های اخیر فساد 
در فوتبال ایران، خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران فدراسیون 
فوتبال و ســهیل مهدی مسئول کمیته برگزاری مسابقات سازمان 

لیگ از سمت های خود کناره گیری کردند.

ورود AFC به پرونده فساد فوتبال ایران با ارسال نامه به فدراسیون
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